
Kohtumine EMPL ja EMÜ 
13.09 kell 11.00-12.45 
EMÜ Metsamaja Nõukogu saal 
 
Osalejad 
EMÜ: rektor Ülle Jaakma, arendusjuht Linnar Pärn, Metsanduse ja inseneeria ins;tuudi 
direktor Marek Metslaid, Metsakasvatuse ja metsaökoloogia õppetooli juht professor Hardi 
Tullus, Metsa- ja maakorralduse ning metsatööstuse õppetooli juht professor Ahto Kangur, 
metsanduse akadeemik professor Veiko Uri. 
 
EMPL: EMPL tegevjuht Henrik Välja, Ivar Dembovski – Rait AS, Margus Kohava – Combiwood 
Grupp OÜ, Ando Jukk – Estonian Plywood AS, Lauri Raid - VKG, EMPL arendusnõunik Pille 
Meier 
 
Rektor Ü. Jaakma teeb sissejuhatuse ülikooli rolli kohta ja võimalustest koostööks 
eUevõtetega 
 
Tutvustusring 
 
H. Välja teeb EMPLi poolt sektori ülevaate  
 hUps://empl.ee/wp-content/uploads/2023/09/EMPL_EMU_kohtumine_13.09.2023.pdf 
  
ning tõstatab järgmised probleemid: 

- EUevõUed peavad edasiseks arenguks rohkem teadus- arendustegevusega tegelema, 
kuid eUevõtete võimaluste ja teadlaste/ülikooli ootuste vahel on suur lõhe. Mida 
peaks tegema, et ehitada sild? 

o EUevõtetes ;h; puudub sobilik inimene ülikooliga koostööprojek; vedama 
o EUevõtete valmidus projek; maksumuse ja ülikoolide ootus ei klapi. 

Teadlased eelistavad pikaajalisi ja mahukamaid toetusi väiksematele 
arenduskoostöödele kuna see on neile nii aja-, raha-, kui ka karjääriarengu 
mõUes atrak;ivsem. 

o Ülikoolis õigete inimeste ja kontak;de leidmine ei ole kerge 
o Eelmisel kohtumisel Maaülikooli (eelmise) rektoriga jäi kokkuleppeks luua 

teekaart eUevõtetele. Näiteks: 
§ Tõsta eUevõtete teadlikkust mida ja miks ülikooliga koos teha võiks 
§ Soodustada inimeste liikumist eUevõtete ja ülikooli vahel mis loob 

kontak;d ja ükteisemõistmise 
§ jne 

- Ühiskonna arusaam tööstusest ja metsandusest on madal mistõUu polii;kad ei soosi 
sektori arengut ja noorte seas ei ole tegemist populaarse erialaga. 

o Valdkonna mainekujundus, propageerimine noorte seas – erialaliit ei ole ala; 
neutraalne, aga saab ülikooli toetada 

 
M. Metslaid teeb Metsanduse ja inseneeria ins;tuudi tutvustuse. EUekande slaidid 
https://drive.google.com/file/d/1vTYXWpOa2vGaeqJK0aolxJ8X3dFRdwIm/view?usp=drive_li
nk 
 

https://empl.ee/wp-content/uploads/2023/09/EMPL_EMU_kohtumine_13.09.2023.pdf
https://drive.google.com/file/d/1vTYXWpOa2vGaeqJK0aolxJ8X3dFRdwIm/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1vTYXWpOa2vGaeqJK0aolxJ8X3dFRdwIm/view?usp=drive_link


Metsanduse valdkonna kommunikatsiooni tugevdamiseks on ins;tuu; võetud tööle 
kommunikatsioonijuht Karina Riive. 
 
 
Minu soov on kontakti võtmiseks mitte seada tarbetuid bürokraatlikke takistusi (teekart, 
juhend). Kõik teemad ei ole universaalsed ja läheneda tuleks juhtumipõhiselt. 
Eesti Maaülikoolist on liidu juhatuses Linnar Pärn, kes on meie tegevustega kursis. 
Õppetoolijuhtide ja direktori kontaktid on olemas ja liidu liikmed saavad ka otse teadlastega 
kontakti võtta, et omavahel ideid, võimalikke koostööalgatusi ja küsimusi läbi arutada ning 
jõuda selleni kas ja kuidas edasi? 
Pooldan avatud suhtlust ja soovin vältida tarbetut bürokraatiat. 
  
Meeldetuletuseks: ettevõtete teadlikkuse tõstmiseks toimus eelmise aasta 9. novembril, 
mõni aeg pärast kohtumist Eesti Maaülikoolis, seminar "Ettevõtlus kohtub teadusega: Puit 
→ toore, toode, teenus", kus tutvustasime valdkonnas tegutsevatele koostööpartneritele ja 
ettevõtjatele instituudis tehtavat metsa- ja puidualast teadus- ja arendustööd ning laborite 
võimekust ja pakutavaid teenuseid. 
https://www.emu.ee/et/ylikoolist/uudised/sundmused/kalender/2022-11-09/konverents-
ettevotlus-kohtub-teadusega-puit--toore-toode-teenus/ 
  
Kokkuvõtteks ei näe ma otsest vajadust ettevõtetele teekaardi/juhendi loomiseks. 
  
Ü. Jaakma: Probleemiks on rahastamine. Tegevustoetus + teadusraha (20% ainult otseselt 
tegevuse toetuseks, 80% peavad teadlased ise taotlema rahastust). Teadlased on liiga 
hõivatud projek;majandusega, et tegeleda eUevõtete probleemide lahendamisega. 
Probleem tuleb lahendada riigi tasemel. Kuidas EMPL saaks aidata? Ülikoolid koos juhivad 
riigi tähelepanu rahastamisele, selle suurendamiseks (mujal riikides on riigi baasrahastus 40-
50% kogu eraldatavast summast) 
 
L. Pärn: Rahastusest suurem probleem on tegelikult järelkasv. Metsanduse, eri; 
metsatööstuse eriala ei ole noorte seas populaarne, 
 
A.Jukk: Metsatööstuse õppekava nimi tuleb muuta ümber biomajanduse toodete tootmine 
ja tehnoloogia. Eriala oleks siis atrak;ivsem 
 
I.Dembovski: Mida saaksime koos ära teha, et inseneeriaharidus oleks populaarsem? 
 
Ü. Jaakma:. Matemaa;ka on kooliõpilaste seas nõrk. Keskkooli matemaa;ka eksam peaks 
olema üks miUe nii nagu praegu 2 varian;. 
 
L. Pärn: Samu; peaks olema suurem rõhk tehnoloogiaõppel. 
 
I.Dembovski: Probleemi peaks lahendama rektorite nõukogu tasemel, HTM-i mõjutamine on 
vajalik. 
 
L. Raid: 1) eUepanek korraldada ühiskohtumine HTM, EMÜ ja EMPL – reaalainete 
populariseerimine; 2) eUepanek, et ülikoolide rahastamine lähtuvalt sektorite 
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lisandväärtusest; 3) suur tänu viimastel aastatel tehtud kommunikatsiooni eest EMÜ 
teadlaste poolt. 
 
M. Kohava: Spetsialis;de puudust on hakanud eUevõUed ise leevendama, ise koolitatakse 
töötajaid. 
 
A.Jukk: Ülikoolide vastuvõU tuleks siduda majanduse vajadusega. 
 
M. Metslaid: Puudub materjal puidu propageerimiseks (puudub visuaal). 
 
L.Raid: Tuleb luua puiUoodete tööriistakast, seda suudab ka EMPL. Siin tuleb kaasata ka 
teised osapooled, erialaliidud, ülikoolid 
 
H. Tullus: teaduskoostöö on oluline. ETAg, KIK, RMK – võimalused taotlusteks. EUevõtete 
teemad on liiga väiksed, meile on olulised pikaajalised lepingud (Valga Puu -10 aastat), mis 
on usalduse märk. Fibenol on saanud juba teise  projek; rahastuse Euroopa Horizon 
meetme raames. Väiksemaid rahalisi võimalusi annab pikaajalise koostöökokkuleppega 
asendada.  
 
A.Kangur: Väikesed eUevõtete põhised teemad saab lahendada lõputööde raames. 
EUevõUed võiksid välja pakkuda lõputööde teemad. Sellega kaasneb ka prak;kakoht 
üliõpilastega. 
 
M. Kohava: Õppejõudude stažeerimine eUevõtetes, eri; tehnoloogia poole tutvustamisel on 
väga oluline tegevus. 
 
I.Dembovski: On vaja mingit pidevat formaa; EMPL ja EMÜ suhtlemises. Mingi avatud 
suhtluskanal peaks olemas olema. 
 
Ü. Jaakma:  võimalikud koostöö punktid on 

• Metsanduse ja puidutööstuse maine ühiskonnas, sektori tegevuse ja tähtsuse 
mõistmine, kommunikatsioon ja visuaal 

• Ettevõtjate ja ülikooli koostöö arendamine:  
• juhend, kuidas ettevõtja saaks koostööd alustada 
• praktikakohad 
• lõputööde teemad väiksemateks arendusteks ja kitsamate konkreetsete 

probleemide lahendamiseks 
• ühine projektide taotlemine RUPist, KIKist jms 
• ühine projektide taotlemine EL-st  

• Perioodilised temaatilised seminarid 
• Algaja metsaomaniku koolitus 
• Puittoodete tööriistakast 
• SekMo meede – sektoriaalse mobiilsuse toetusmeede (lühiajaline liikumine 

ettevõttest ülikooli või ülikoolist ettevõttesse, ettevõtte töötaja doktoriõpe) 
  
 


